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Balinka Község Önkormányzata 
8055 Balinka, Petőfi u. 34. 

 

 
JEGYZŐKÖNYV 

 
Készült Balinka Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2024. november 26-
án 16:00 órakor megtartott közmeghallgatásán. 
 
Helye: 8055 Balinka, Petőfi út 60. 
 
Jelen vannak:  
Wéninger László  polgármester 
Fodor Róbert  alpolgármester 
Domavári László  képviselő 
Osgyán Norbert képviselő 
Stohl Tímea   képviselő 
 
Tanácskozási joggal:  
Fidrich Tamásné jegyző 
 
A lakosság részéről a melléklet jelenléti ív szerint.  
 
Wéninger László polgármester: Köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a 
közmeghallgatás határozatképes, mivel a megválasztott 5 fő képviselő-testületi tagból 
5 fő megjelent.  
 
Wéninger László polgármester: Tájékoztatta a megjelenteket a község jelenlegi 
pénzügyi, szociális helyzetről, az elért és megvalósított pályázatokról. 
Elmondta, hogy az elmúlt két évtized legnehezebb éve az idei, először fordult elő, hogy 
nem sikerült elsőre elfogadni a költségvetést, mert csak hiánnyal lehetett volna. Ezért 
újabb ingatlan eladások kerültek betervezésre, de sajnos ezek is végesek, hiszen már 
az elmúlt éveket is úgy lehetett túlélni, hogy felélte az önkormányzat a megtakarítását 
és már kerültek értékesítésre is ingatlanok. 
A szociális helyzettel kapcsolatban az a jó hír, hogy ebben az évben a rendkívüli 
települési támogatások mellett jutott az iskolások és a 65 év feletti lakosaink 
rászorultsági alapon történő támogatására is. 
Pályázatokkal kapcsolatban elmondta, hogy elkészült Mecsér településrészen a 
Dorschner utca felújításának első üteme, amelynek van egy tervezett második üteme 
is, ugyanis 70 millió forint még nem került elköltésre. Ebben az évben a Magyar Falu 
Program keretében két pályázaton is sikerült támogatást nyerni. Az egyik során 
közterület karbantartó eszközökre (fűnyíró traktor, damilos fűkasza stb.) 15 millió 
forintot, a másikon járda felújításra (Balinkai hosszújárda kb. 250m-es szakaszára) 10 
millió forintot sikerült nyerni. 
 
Sweighardt Róbertné: Kommunális adó ügyben érdeklődne, mivel a napokban kapa 
felszólítást az Önkormányzat részéről, hogy évek óta nem fizetett kommunális adót. 
Tudomása a szerint ez a házra vonatkozik. 
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Fidrich Tamásné jegyző: Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy egyéni ügyintézés a 
közmeghallgatáson nem történhet, azért van a hivataloknál ügyfél fogadási idő, 
legfőképpen nem adó ügyben, mert az adótitok miatt nem is ismertetheti senkinek sem 
az ügyeit. Így megkérte Schweighardt Róbertnét, hogy egyéni problémájával keresse 
fel az adóügyi ügyintézőt. A közmeghallgatáson csak általános tájékoztatás tud 
nyújtani, mely szerint a kommunális adó az ingatlanra vonatkozik, nem kizárólag 
lakóházra, lehet üres telek is, amin akár építkezni is lehet.  Tehát ha a telken van ház, 
vagy jelenleg éppen nincs, de beépíthető akkor a kommunális adó megfizetésére 
köteles. Balinka község önkormányzata már nagyon régen bevezette a kommunális 
adót. Most egy nagy átfogó adóellenőrzés történt, melynek eredményeként több olyan 
ingatlant tártak fel, amire nem fizetnek adót. Visszamenőleg 5-évre lehet kivetni az 
adót.  
 
Fuchs Adrienn: Balinkán senki nem foglalkozik az állatmentéssel. Évek óta dolgozik 
az állatmentőkkel. Hogyan tudna ebbe támogatni az Önkormányzat? Közösen 
megoldhatnánk az álltamentéssel kapcsolatos problémákat. Működhetne az eb 
összeírása. Rengeteg kutya nincs regisztrálva, nincsenek bechippelve. Fontos lenne, 
hogy az állatok be legyenek oltva, minél több állat legyen ivartalanítva.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Sajnos ez országos probléma, de egyetért a felszólalóval, 

mert személy szerint őt is nagyon zavarja, függetlenül attól, hogy ő is állattartó, hogy 

közterületen kóbolnak kutyák, melyek félelmet keltenek az arra járókban. 

Fuchs Adrienn: Ha jól tudom a jegyző ellenőrizheti az állatok egyészségügyi állapotát, 

tartásukat. 

Fidrich Tamásné jegyző: Emberi erőforrás szükséges hozzá. 

Fuchs Adrienn: Civil emberként tudok segíteni 

Fidrich Tamásné jegyző asszony: Ha kap segítséget, nem zárkózik el. Rendbe kell 
tenni az állattartással kapcsolatos dolgokat.  
 
Wéninger László polgármester: Volt már a faluban kutya össze írás, sajnos sok család 

letagadta, hogy van kutyájuk.  

Vénusz Bernadett: HÉSZ szabályzat módosítása mikortól hatályos?  

Wéninger László polgármester: Október 1-től hatályba lépet, kint van a honlapon is.  

Fuchs Adrienn: Lesz árok kitakarítás? 

Fidrich Tamásné jegyző asszony: Tájékoztatást nyújtott, hogy mind az árkot, mint a 

járdát, amely az ingatlan előtt húzódik az ingatlan tulajdonosának kötelessége rendben 

tartani. 

Több kérdés, hozzászólás nem hangzott el. A polgármester megköszönte a 
közmeghallgatáson való részvételt. A közmeghallgatást berekesztette. 
    
 
      K.m.f.  
 

Wéninger László     Fidrich Tamásné 
 polgármester      jegyző  


